中国衡器协会

中衡协[2025]7号

关于征集 2026 国际称重大会 演讲人和论文壁报的通知

各有关单位及人员:

第二届国际称重大会将于2026年6月8日至10日在日本福冈县北九州国际会议中心举办。"国际称重大会"(英文全称International Conference of Weighing,缩写为ICW)由中国衡器协会、欧洲衡器制造商协会、日本计量机器工业连合会、美国衡器制造商协会、澳大利亚衡器协会等国家和地区与称重相关的行业组织,作为筹备委员会成员共同发起举办,每三年一届。第一届大会于2023年4月在德国汉堡举行。

本届国际称重大会主题为"创新称重解决方案驱动全球可持续发展"(Innovative Weighing Solutions for a Sustainable World)。会期三天,主题分为法制计量、科学计量、应用计量三个方面,将在三个会场同时举行。现公开征集演讲人和论文壁报,有关事宜通知如下:

一、征集对象

- 1. 会员企业;
- 2. 有关计量技术机构、高校、科研院所、有关单位及人员。

二、相关主题

- 1. 称重和计量技术的最新进展及热点问题;
- 2. 传感器、仪表、天平、衡器及称重系统最新产品;
- 3. 标准、规程及国际建议的研究探讨;
- 4. 新技术、新装备在衡器行业的应用;
- 5. 各有关行业在衡器应用方面的技术创新;
- 6. 企业计量管理创新成果:
- 7. 人工智能、数字化及有关衡器计量可持续发展方向的主题。
- *以上内容可以是正在进行的研究项目,也可以是已发表的研究项目。

三、举办时间、地点

时间: 2026年6月8日-10日

地点: 日本福冈县北九州国际会议中心

四、展示形式

1. 演讲:每位演讲者演讲时间为30分钟; 演讲语言为英语;

2. 论文壁报展示:

论文将以英文壁报的形式在大会现场进行展示。(论文壁报将进行评奖活动,获得杰出壁报奖的论文将有望被刊登在0IML期刊中)。

以上两种形式可二选一,也可同时报名。

五、费用

- 1. 参加演讲的演讲本人免收参会费:
- 参加壁报展示的讲解人/论文作者免收参会费
 (每篇论文免收一人费用,其他人员收取参会费, 具体费用另行通知)。

六、申报及审核

各单位填写附件1《2026国际称重大会演讲报名表》 或附件2《2026国际称重大会论文壁报展示报名表》, 于<u>2025年8月30日</u>前发至邮箱cwia@interweighing.com。

注: 大会为国际会议,使用语言统一为英语。

联系人: 生晓辉

联系电话: 010-62115995

邮箱地址: cwia@interweighing.com

附件1 《2026国际称重大会演讲报名表》

附件2 《2026国际称重大会论文壁报展示报名表》

附件3 论文壁报展示——征文启事(英文)

附件4 论文壁报展示——征文摘要要求(英文)



附件1 《2026 国际称重大会演讲报名表》

2026年6月8日-10日 日本

单 位 (没有填"无"								
通讯地址							邮编	
负责人		电话		手机			传真	
联系人		电话		手机			传真	
	题目(中英	题目(中英):						
演讲题目、内容简要介绍	内容简介(内容简介(中英):						
主	生 名		职	务			职	称
讲								
人								
所 需	时 间	30 分钟						
注: 演讲者演讲的语言须为英语								

此表打印盖章后请发至邮箱 cwia@interweighing.com

附件2 《2026 国际称重大会论文壁报展示报名表》

2026年6月8日-10日 日本

单位名称 (没有填"无")								
通讯地址							邮编	
负责人		电话		手机			传真	
联系人		电话		手机			传真	
	论文题目(论文题目(中英):						
论文海报展示题目、内容简要介绍	论文内容简	论文内容简介(中英):						
姓	名		职	务			职	称
作者								
有								
		<u> </u>						

附件3 论文壁报展示——征文启事(英文)



Call for Posters

We kindly invite posters from university students, researchers and engineers for the 2nd International Conference of Weighing (ICW) on 8-10 June 2026 at Kitakyushu International Conference Center, Japan. The ICW is a three-day conference organised by a partnership of weighing industry associations from all over the world and international organisations OIML and BIPM. It is a key event for everyone involved in measurement by bringing together researchers, industry and authorities worldwide. The 1st ICW in 2023 was successfully held in Germany with 230 participants from 25 countries.

The focus of the ICW2026 is 'Innovative Weighing Solutions for a Sustainable World'. During the three days, there will be a number of oral presentations on state-of-the-art developments regarding scientific, legal and applied metrology and lectures by prominent figures including a Nobel laureate. It will be an excellent opportunity to meet relevant stakeholders from various backgrounds in the measurement sector from all over the world!

Why don't you present and discuss your ideas to a global audience of experts?

General Information

Poster Session Dates/Time/Venue

Date	Poster Display	Poster attendance*	Poster Removal
June 8th	10:00 am - 5:00 pm	1:00 pm-1:55 pm	_
June 9th	9:00 am - 5:00 pm	1:00 pm-1:55 pm	_
		3:35 pm-3:55 pm	
June 10th	_	_	2:00 pm-3:00 pm

^{*}You are requested to stand by your poster board and share your research with other participants.

Venue:

Kitakyushu International Conference Center

3-9-30 Asano, Kokurakita-ku, Kitakyushu-shi, Fukuoka, JAPAN, 802-0001 https://hello-kitakyushu.or.jp/en/

Important Dates

Abstract submission deadline: March 31, 2026

Deadline of Submission of Manuscript for Proceedings: April 17, 2026

Poster Contents and Specifications

We welcome a variety of research themes, not limited to the field of weighing, from universities, research institutes and private companies. We look for research topics that you would like to introduce to the field of metrology, such as AI, digitalization and sustainability, or that can be utilized in the industry.

- Both ongoing research projects and already-published ones are accepted.
- The poster size may be up to 841 mm x 1189 mm. The poster should be displayed in portrait orientation.
- The language used on the poster and during the presentation should be English.
- Posters should be prepared as a single poster or multiple posters pieced together. No audiovisual equipment is permitted.
- Push pins for attaching posters to the board will be provided on-site.

Placing and Removing Your Poster

All poster boards will be numbered, and presenters will be informed of their number in advance. All presenters are asked to bring their posters to the venue and set them up on June 7, 3:00pm-5:00pm or June 8, 8:00am-10:00am and remove them in the afternoon on June 10. The organizer will dispose of posters left behind at the end of the conference.

Participation fee for Poster Presenters

Free of charge (one person per poster)

Presenters will be provided with lunch on June 8-10 and invited to the welcome reception at the night on June 8. Presenters will be able to attend plenary sessions and parallel sessions during the ICW.

All co-authors who would like to join presenters during the session and help answer questions must be registered for the meeting.

Application Procedure

Interested presenters are requested to submit their poster abstract through the following site by March 31, 2026:

https://www.keikoren.or.jp/icw2026/

Submitted abstracts will be reviewed by the ICW Steering Committee on demand, and authors will be notified whether their abstracts are accepted or rejected by email in a timely manner. Please obtain permission from your supervisor or advisor before submission.

Poster Abstract

Poster abstract should include the following items:

(a) Title (b) Author/Affiliation (c) Abstract (Up to 400 words in English)

File Format

MS-Word (.docx or doc) format

Poster Abstract Submission period

July 1^{st,} 2025 -March 31, 2026, 23:59:59 JST.

Publication of Proceedings

Printed proceedings will be distributed to ICW participants. Poster presenters are requested to submit a manuscript by April 17, 2026. Author guide for proceedings will be notified to presenters after acceptance notification. A short summary of the poster will be accepted, especially for unpublished topics, for the proceedings.

ICW Poster Session Award

Outstanding posters will be selected for awards. A review of the selection will be done during the session. Awarded posters may be considered for publication in the OIML Bulletin*.

*The OIML Bulletin is an open access, quarterly journal that publishes articles on legal metrology. It is published by the Organisation Internationale de Métrologie Légale (OIML). No publication charge is required.

Source: https://www.oiml.org/en/publications/bulletin

Contact

ICW2026 Organizing Committee Secretariat/Japan Measuring Instruments Federation (JMIF) Email: icw2026@keikoren.or.jp

附件4 论文壁报展示——征文摘要要求(英文)



Title of abstract in Arial font: size14 point

¹Author, A.A., ² Second-Author, B.B., ³Third, C.C. & ⁴So-on, D.D.

¹e-mail address of lead presenter, Institution, Country ^{2.3.4} Institution, country

Main text. Up to 400 words

References should be cited as: ~ [1].

Figures (in color) are accepted in the abstract.

Instructions for Main Text:

- Use "**Times New Roman**" with 11 point for all text including headings.
- Paragraphs are justified (straight-edged) on both left and right.
- Margins should be set at 2.5 cm all round.

- [1]. Samoylenko, V. Zaets Evaluation of the uncertainties of the geometrical parameters and capacity of spherical tanks Paris.: OIML Bulletin, Volume LVII, Number 4, October 2016. pp. 10-16
- [2]. OIML R 71:2008 Fixed storage tanks. General requirements. Paris France: Bureau International de Métrologie Légale; 2008. Available from: https://www.oiml.org. p. 22